
V Libochovanech dne 2. června  2010 

  

  

Dobrý den vážení návštěvníci našich webových stránek. 

  

Je uklizeno, je po volbách. Poslední měsíc první poloviny roku se začal, špatné, studené a deštivé 

počasí nekončí. Vyjednávání o naší budoucí vládě, potažmo o tom, jak budeme v nejbližší budoucnosti 

v naší zemičce žít, přežívat, nadávat na poměry, velebit současnost, vzývat budoucnost, či na všechno 

kašlat a žít si po svém, to všechno nás čeká. Každý podle svého naturelu. Nechci v žádném případě 

hodnotit důsledek voleb, na to jsem málo vzdělaná. Z mého laického pohledu mi ale vyplývá, že změn 

se dočkáme, ne hned a ne vždy takových, aby se situace obrátila ihned k lepšímu. Všichni očekávají 

dobré časy, jak se k nim ale dopracovat? Ze zkušenosti z posledních let vím jen tolik, že budeme-li se 

spoléhat jen na druhé a nebudeme k tomu přikládat i vlastní přičinění, důslednost a píli, tak to nikam 

nepovede. Tak to je jen taková malá úvaha po ukončení před a volebního maratonu. 

Na jiném místě našich stránek se máte možnost seznámit se závěrečným účtem obce za rok 2009, 

stejně jako s „Výroční zprávou za rok 2009“. Na včerejším jednání zástupců mikroregionu ve Velkých 

Žernosekách bylo jednáno o podání žádosti do MAS České středohoří o dotaci na orientační značení 

v obcích mikroregionu. Jeho realizaci bude mít na starosti už nové zastupitelstvo obce, které vzejde 

z podzimních komunálních voleb. Jedná se o akci plánovanou dlouhodobě, obce na ni neměly ve svých 

pokladnách peníze, nebyl vypsán ani vhodný dotační titul. Ten z MAS by měl pokrýt 90% celkových 

nákladů, což by bylo pro všechny zúčastněné velice výhodné řešení. Instalace značení by byla první 

etapou, v druhé bychom chtěli obce vybavit mapami. Společně s realizací úpravy povrchu cyklostezky 

pod patronací a financování Kraje by se jednalo o velký přínos pro turistický ruch. Na něm by mohli 

někteří občané celkem slušně v obci vydělávat. Ale jak jsem psala už v úvodu tohoto „Slova“, nesmí se 

nechat příležitost ležet ladem a s nápadem se musí vyjít na světlo světa. Je to na rozhodnutí každého 

jedince. 

Z jednání ve Velkých Žernosekách jsem si přinesla pozitivní zprávu, Státní zemědělský investiční fond 

nám přiznal požadovanou dotaci na II. etapu oprav střechy kostela, takže budeme moci zabezpečit 

odvod vody z kostelní střechy. Ta bude potřebovat v další fázi dokončení položením krytiny. Ale o tom 

až potom. Třeba nové zastupitelstvo bude ještě úspěšnější a dokáže sehnat peníze na konečnou 

opravu. 

Jak bylo na jednání mikroregionu konstatováno, vinařská akce – Žernosecký košt -  konaný již počtvrté 

pod záštitou mikroregionu Porta Bohemica, byl velice úspěšný. V jeho dalším pokračování se očekává i 

účast ostatních obcí, ale nevím, zdali z naší obce je někdo tak zapálený pěstováním vinné révy, že by 

projevil o účast zájem. Třeba je u nás nějaký skrytý zájemce a nedal o sobě ještě vědět. Před dalším 

ročníkem by se měl o soutěž malovinařů určitě zajímat. 

Dnes jsme navštívily, my zaměstnankyně Obecního úřadu, naší mateřskou školu. Protože včerejší Den 

dětí strávili mrňousové na představení krotitelů šelem v Žalhosticích, fotili se s tygrem a medvědem a 

podle toho, co jsme vyslechly, to byl opravdu zážitek, tak jsme jim mohly dárek ke dni dětí předat až 

dnes. Každé dítě dostalo vajíčko s překvapením a nafukovací balon  na vodní hrátky. Děti byly moc 

hodné a podle reakcí byly s dárečkem hodně spokojené. Ty, které dnes ve školce chyběly, dostanou 

dáreček později. 



Poslední sběr železného šrotu byl úspěšný, za utržené peníze byl pořízený kvalitní posilovací stroj do 

tělocvičny. Úspěšná je i sbírka pro Diakonii Broumov, která bude v tomto nebo příštím týdnu odvezena. 

Jsem spokojena i s tím, jak byly tentokrát plněny velkoobjemové kontejnery. Přeci jenom je znát, že se 

občané naučili tyto akce dobře využívat. Všichni z toho mají užitek. Doma se uklidí, obec je čistá, těch, 

kteří by odhazovali nepotřebné do příkopů je čím dál tím méně. Doufám jen, že jsem to nezakřikla. 

Asi je to pro tuto chvíli všechno co jsem chtěla a potřebovala sdělit. Hezký den a hlavně slunce v duši i 

na obloze přeji nám všem.   

  

  

Na shledanou příště se těší starostka obce, Ivana Sklenářová 

 


